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Protokół 
z posiedzenia Komisji ds. Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz 
Ochrony Środowiska Rady Miasta Ostrów Mazowiecka z dnia 23 marca 2023 r. pod 
przewodnictwem p. Mirosława Gromka – Przewodniczącego Komisji. 

Obecni na posiedzeniu Członkowie:  

W posiedzeniu Komisji w dniu 23 marca 2023 r. udział wzięło 6 członków Komisji. 
Posiedzenie odbyło się z możliwością porozumiewania się na odległość, w tym 
Radny p. Krzysztof Laska uczestniczył zdalnie. 
(Lista obecności dołączona do protokołu). 

Spoza Komisji udział w posiedzeniu wzięli: 

1. Zastępca Burmistrza Miasta – p. Daniel Choinka. 
2. Skarbnik Miasta – p. Anna Wilczyńska. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia, ustalenie porządku obrad oraz zatwierdzenie protokołu 
z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie materiałów na XLVII sesję Rady Miasta, w tym 
przyjęcie planu pracy Komisji na 2023 r. 

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie pism kierowanych do Rady Miasta. 
4. Sprawy różne. 

Ad 1  

Przewodniczący Komisji p. Mirosław Gromek dokonał otwarcia posiedzenia 
Komisji. Po przywitaniu zebranych i stwierdzeniu quorum przedstawił proponowany 
porządek obrad. Komisja przyjęła porządek obrad bez uwag. Komisja nie wniosła 
uwag do protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Ad 2 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie materiałów na XLVII sesję Rady Miasta, w tym 
przyjęcie planu pracy Komisji na 2023 r. 

Podjęcie uchwał: 

a) W sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 r. 
b) W sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów 

Mazowiecka na lata 2023-2038. 
c) W sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2023 r. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała o zmianach w uchwałach, 
które głównie dotyczą zwiększenia planu dochodów miasta, planu wydatków oraz 
planu wydatków majątkowych a także zwiększenie przychodów miasta. Skarbnik 
Miasta poinformowała również o modernizacji obiektów zabytkowych, zaznaczając 
fakt iż miasto na te inwestycje otrzymało dofinansowanie z Mazowieckiego 
Instrumentu Wsparcia i Zachowania Miejsc Pamięci Narodowej oraz z Rządowego 
Programu Odbudowy Zabytków. 



Radny p. Jerzy Pawluczuk zapytał czemu Miasto ponosi karę pieniężną za zbyt 
niski poziom segregacji śmieci w mieście a nie Zakład Gospodarki Komunalnej. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że ZGK jest tylko 
wykonawcą zlecenia, które dot. zbierania śmieci na terenie miasta. Zastępca 
Burmistrza Miasta poinformował o wskaźniku segregacji jaki Miasto osiągnęło  
w 2020 r. zaznaczając fakt iż w kolejnych latach wskaźnik jest co raz to wyższy co 
może się wiązać z niższą karą bądź jej całkowitym braku. 

Radny p Jerzy Pawluczuk zapytał czy jest już podany wskaźnik segregacji 
śmieci w mieście za 2021 bądź 2022 rok. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, że sprawozdania za 
przytoczone lata nie są jeszcze przygotowane. Zaznaczył, że od 2020 roku zostały 
zmienione kontenery na odpady segregowane, co powinno pozytywnie wpłynąć  
na wskaźnik segregacji w mieście.  

Skarbnik Miasta poruszyła także temat zaciągnięcia przez miasto kredytu 
długoterminowego, zaznaczając iż podjęcie uchwały jest potrzebne po to, aby 
uruchomić przetarg na przyszłe inwestycje. 

Radny p. Stanisław Dylewski zapytał czy zaciągnięcie kredytu jest skutkiem 
przekazania w ubiegłym roku Zakładowi Gospodarki Komunalnej 9 mln zł na zakup 
węgla. Radny zapytał skąd pochodziły środki pieniężne przekazane ZGK.  

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że Zakład Gospodarki 
Komunalnej  otrzymał fundusze z wolnych środków z 2021 r. Zaznaczyła, że sprawa 
przekazania funduszy dla ZGK została szczegółowo omówiona na poprzednich 
sesjach Rady Miasta. 

Radny p. Stanisław Dylewski przypomniał fakt, iż ZGK w trzech transzach 
otrzymało od miasta 9 mln zł, w postaci pożyczki, której zakład nie jest zobowiązany 
do jej spłaty. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska wyjaśniła, iż pierwsza transza ze 
względów formalnych musiała wystąpić w formie pożyczki. Skarbnik Miasta 
zaznaczyła, że późniejsza uchwała wyrażała zgodę na konwersję pożyczek na 
udziały, tak aby zwiększyć kapitał spółki. 

Radny p. Stanisław Dylewski poinformował, że według obliczeń ZGK powinno 
posiadać wolne środki, z których mogłoby zwrócić miastu 9 mln zł. Radny 
poinformował, iż 15 mln wpływa od mieszkańców, którzy płacą za zużycie ciepła  
oraz 9 mln ZGK dostało od miasta, dzięki czemu są w posiadaniu 24 mln zł. Radny 
zaznaczył, że nawet po opłaceniu kosztów za emisję CO2, to spółka ZGK może 
posiadać wolne środki. Radny negatywnie ocenił fakt zwiększenia liczby 
pracowników w spółce ZGK, zaznaczając, że każdy pracownik to dodatkowe koszty 
utrzymania. 

Przewodniczący Komisji p. Mirosław Gromek wyjaśnił, że aktualnie ZGK 
posiada większy zakres obowiązków niż przed połączeniem spółek, co wiąże się  
z większym zapotrzebowaniem pracowników. 

Radny p. Stanisław Dylewski negatywnie ocenił wypowiedź Przewodniczącego 
Komisji, stwierdzając iż próbuje on bronić własnego kolegi. Przytoczył również 
działalność poprzednich prezesów ZGK, zaznaczając fakt, że kiedyś szukano 
możliwych sposobów na wprowadzenie oszczędności w spółce. Radny także 



negatywnie ocenił wysokość kary za emisję CO2. Radny wymienił również warianty, 
które umożliwiłyby obniżenie emisji spalin w mieście. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska poinformowała, że miasto nie ma wpływu 
na cenę uprawnień do emisji CO2. 

Więcej głosów nie było. 

Przewodniczący Komisji p. Mirosław Gromek w związku z powyższym poddał 
pod głosowanie celem zaopiniowania kolejno projekty uchwał: 

a) W sprawie zmian uchwały budżetowej na 2023 r. 

Komisja w głosowaniu: 5 głosami „za, 0 głosami „przeciw” oraz 1 głosem 
„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w przedstawionym kształcie. 

b) W sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ostrów 
Mazowiecka na lata 2023-2038. 

Komisja w głosowaniu: 5 głosami „za”, 0 głosami „przeciw” oraz 1 głosem 
„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w przedstawionym kształcie. 

c) W sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego w 2023 r. 

Komisja w głosowaniu: 5 głosami „za”, 0 głosami „przeciw” oraz 1 głosem 
„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt  

uchwały w przedstawionym kształcie. 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta 

Ostrów Mazowiecka na rok 2023. 

Radny p. Stanisław Dylewski zapytał czy zostały sprawdzone warunki 
schroniska, w którym są utrzymywane odłowione zwierzęta. 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, że przy  
ul. Łąkowej znajduje się punkt do przetrzymywania odłowionych zwierząt, skąd 
właściciel w ciągu 30 dni może odebrać swojego zwierzaka. Z-ca Burmistrza 
poinformował, że punkt ten prowadzi spółdzielnia socjalna oraz straż miejska, 
zaznaczając iż posiadają oni odpowiednie certyfikaty do odławiania zwierząt. 
Zaznaczył, że dzięki tej działalności bezdomne zwierzęta w szybkim czasie znajdują 
nowe domy, dzięki czemu niewielka ilość psów jest przewożona do schroniska  
w celu ich dalszego utrzymania 

Radny p. Stanisław Dylewski pochwalił działalność punktu przetrzymywania 
odłowionych zwierząt, zaznaczając fakt iż dzięki adopcji co raz to rzadziej można 
spotkać błąkające się po mieście bezdomne zwierzęta. Radny poruszył również 
temat dawnego schroniska do przetrzymywania zwierząt, z którym miasto miało 
zawartą umowę. 

Radny p. Jerzy Pawluczuk zapytał czy opłata schroniska jest jednorazowa czy 
dniowa. 



Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że jest to jednorazowa 
opłata, której wysokość zależy od wykonywanej przez schronisko funkcji. 

Więcej głosów nie było. 

Przewodniczący Komisji p. Mirosław Gromek w związku z powyższym poddał 
pod głosowanie projekt uchwały celem zaopiniowania. 

Komisja w głosowaniu 5 głosami „za”, 0 głosami „przeciw” oraz 0 głosami 
„wstrzymującymi się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w przedstawionym kształcie. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dla pozbawienia charakteru 
ochronnego lasu niestanowiącego własności Skarbu Państwa położonego  

w terenie miasta Ostrów Mazowiecka obręb 0001. 

Radny p. Stanisław Dylewski negatywnie ocenił chęć wycinania lasów, 
zaznaczając iż w innych miastach taka uchwała jest opiniowania negatywnie. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że uchwała nie dotyczy 
wycinki drzew z lasu. Poinformował, że podjęcie uchwały jest potrzebne, aby móc 
uzyskać plan zagospodarowania przestrzennego, który wiążę się ze złożeniem 
wniosku do starostwa o zdjęcie ochronności lasu. Z-ca zaznaczył iż to Starostwo na 
podstawie szczegółowej weryfikacji wydaje pozytywną bądź negatywną decyzje. 
Zastępca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka przypomniał, że zostało już podjętych 
6 uchwał dot. pozbawienia charakteru ochronnego lasu w różnych obrębach miasta. 

Radny p. Stanisław Dylewski stwierdził, iż miasto nie powinno zgadzać się, aby 
procedura pozwalająca wycięcie lasów była coraz to krótsza. Radny przytoczył treść 
uchwały dot. pozbawienia charakteru ochronnego lasu, którą w innym mieście 
zaopiniowano negatywnie, stwierdził również iż postawa tamtejszych radnych jest 
odpowiednia. 

Z-ca Burmistrza p. Daniel Choinka powtórzył, iż podjęcie uchwały nie wiążę się 
z wycinaniem lasów. 

Radny p. Stanisław Dylewski odczytał fragment apelu zbiorowego z Poznania 
dot. niszczenia lasów państwowych. 

Radna p. Beata Herman zauważyła fakt, iż opiniowana uchwała dotyczy lasów 
prywatnych. 

Radny p. Stanisław Dylewski zapytał o ilość lasów, które nie zostały objętą 
uchwałą dot. pozbawienia ich charakteru ochronnego. 

Zastępca Burmistrza p. Daniel Choinka poinformował, że w wyznaczonym 
czasie plan urządzenia lasu jest udostępniany do wglądu publicznego. 

Głosowanie nie zostało odbyte. 

Przyjęcie planu pracy Komisji na 2023 r. 

Przewodniczący Komisji p. Mirosław Gromek przedstawił projekt planu pracy 
Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 
Środowiska na 2023 r. 

Brak głosów w dyskusji. 



Przewodniczący Komisji p. Mirosław Gromek stwierdził, że komisja przyjęła 
plan pracy Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 
Środowiska na 2023 r. 

Plan Pracy 

Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz Ochrony 

Środowiska 

na 2023 rok 

 

L.p Termin Tematyka 

1  
I Kwartał - styczeń, luty, marzec 
 

1). Przyjęcie planu pracy Komisji na 2023 
r. 
2). Informacja o stanie realizacji inwestycji 
przyjętych do planu na 2023 r.  

2  
II Kwartał - kwiecień, maj, czerwiec 
 
 

1). Rozpatrzenie raportu o stanie miasta. 
2). Stopień realizacji inwestycji miejskich 
przyjętych do planu na 2023 rok.  

 
3 

 
III Kwartał - lipiec, sierpień, wrzesień 

1). Stopień realizacji inwestycji miejskich 
przyjętych do planu na 2023 r.  
2). Sprawozdanie z działalności Spółek, 
których organem założycielskim jest 
miasto Ostrów Mazowiecka: ZGK i TBS za 
okres 2022 r. 

 

4 

 

 
IV Kwartał - październik, listopad, 
grudzień 

1). Informacja o stanie realizacji inwestycji 
przyjętych do planu na 2023 rok. 
2). Analiza projektu budżetu Miasta 
Ostrów Mazowiecka na 2024 rok. 

6 

 

 

 
Termin stały 

1).Rozpatrzenie i opiniowanie spraw 
kierowanych do Komisji. 
2).Rozpatrzenie i opiniowanie materiałów 
zgodnie z właściwością Komisji. 
3). Wizje lokalne dot. realizowanych 
inwestycji oraz utrzymania porządku i 
czystości na terenie miasta. 

 

 

Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia niektórych dróg miasta Ostrów 
Mazowiecka do kategorii dróg gminnych i ustalenia ich przebiegu. 

Zastępca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, iż uchwała 
dotyczy ul. Jasińskiego oraz ul. Okopowej. 

Radny p. Stanisław Dylewski zapytał w którym roku powstały przedstawione 
osiedla. Radny poinformował, że po otrzymaniu statusu drogi gminnej, mieszkańcy 
takiego osiedla będą mogli od razu ubiegać się o wyremontowanie nawierzchni, 



zaznaczył że jest to nie w porządku wobec mieszkańców starszych osiedli, którzy 
również potrzebują odnowienia dróg. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, że uchwała nie 
dotyczy remontu ulicy, lecz nadania jej statusu drogi gminnej.  

Więcej głosów nie było. 

Przewodniczący Komisji p. Mirosław Gromek związku z powyższym poddał pod 
głosowanie celem zaopiniowania projektu uchwały: 

Komisja w głosowaniu 5 głosami „za”, 0 głosami „przeciw” oraz 0 głosami 
„wstrzymującymi się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w przedstawionym kształcie. 

AD 3  

Rozpatrzenie i zaopiniowanie pism kierowanych do Komisji. 

Przewodniczący Komisji p. Mirosław Gromek poinformował o piśmie, w którym 
mieszkańcy zwracają się z prośbą w sprawie nadania nazwy ulicy Storczykowa. 

Radna p. Beata Herman przypominając, iż Miasto sugerowało inną nazwę tej 
ulicy, stwierdziła że należy przyjąć wybór mieszkańców. 

Informacja o stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2023 r. 

Radny p. Stanisław Dylewski poruszył temat szaletu miejskiego informując,  
iż jest on w bardzo zanieczyszczonym stanie. Radny stwierdził, iż powinny zostać 
podjęte działania, które umożliwiłyby mieszkańcom oraz gościom miasta korzystanie 
z szaletu miejskiego. Radny poinformował także o nieporządku na chodnikach przy 
ul. Kościuszki. Radny negatywnie ocenił fakt wyrażania przez miasto zgody na 
otwieranie kolejnych sklepów „Żabka”, pod którymi znajdują się porozrzucane butelki 
po alkoholu. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, iż miasto nie ma 
wpływu na ilość otwierających się sklepów. Z-ca Burmistrza Miasta zaznaczył,  
że miasto decyduje o udzieleniu koncesji alkoholowych, które są wydawane w 
zależności od ich dostępności. 

Radny p. Stanisław Dylewski poruszył także temat targowiska przy  
ul. Broniewskiego. Negatywnie ocenił fakt oddania fragmentu powierzchni targowiska 
Związkowi Gmin Stwierdzając iż wystarczyłaby symboliczna tabliczka 
upamiętniająca. Radny stwierdził, iż zmniejszanie obszaru targowiska utrudnia ruch 
oraz wprowadza zamęt wśród mieszkańców. Radny zaproponował, aby Zastępca 
Burmistrza Miasta w najbliższy poniedziałek osobiście zobaczył jak wygląda sytuacja 
na rynku. 

Radna p. Beata Herman zauważyła, iż tłok jest spowodowany zmianą miejsc 
sprzedających oraz okresem przedświątecznym. Radna zaznaczyła, że ilość osób  
w poprzednim czasie była znacznie mniejsza.  

Zastępca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, iż zostało 
przeprowadzone losowanie, dzięki któremu każdy sprzedawca ma wyznaczony nowy 



teren sprzedaży. Zastępca Burmistrza zaznaczył, że aktualny zamęt na targowisku 
stopniowo powinien ulegać zmniejszeniu. 

Radny p. Stanisław Dylewski zapytał o termin wykonania naprawy murku przy 
MDK. Radny zaznaczył, że od 2 lat ubiega się o jego naprawę. Zapytał także czyją 
własnością jest chodnik w centrum miasta przy ul. 3 Maja oraz zaproponował, aby 
został on poddany modernizacji. poddać go modernizacji proponował także, aby 
odnowić chodnik w centrum miasta przy ul. 3 maja. 

Więcej głosów nie było. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Przewodniczący Komisji  

Mirosław Gromek 

Sporządziła – Katarzyna Kowalczyk (Stażystka) 


